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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kovács István, Molnárné Juhász Éva, 
Sohajda István, Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: dr. Basista Erika képviselı. 
Késıbbi érkezését bejelentette: Kléri Bertalan képviselı.  
Igazolatlanul távol maradt: Takács László képviselı. 
 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Dojcsák Mihály 
Mőszaki Iroda képviseletében, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, 
Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kft. 
ügyvezetıje, Kovács Sándor a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság parancsnoka, Tolnai-Tóthné 
Barla Ibolya az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének belsı ellenıre, Juhász Zsolt 
a ETKT munkaszervezet-vezetıje, Beke Gusztáv Pro Urbe kitüntetett. 
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket és a város lakóit. Megállapítja, hogy a 14 
képviselı-testületi tagból 11 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Dobozi Gábor és Karsai Attila képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen zárt ülés tartására kerül sor. 
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
          Elıadó: Bratu László polgármester 

 
3.)      A 2009. évi költségvetési rendelet  módosítása 
          Elıadó: Bratu László polgármester 

 
4.)     Tájékoztató a tanévkezdéssel kapcsolatos feladatokról 
         Elıadó: Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke 

 
5.)     Beszámoló az ETKT tevékenységérıl 
         Elıadó: Bratu László polgármester 
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6.) Indítványok, bejelentések 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

 Napirend tárgya:       Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,  Bratu László  
  megbeszélésekrıl       polgármester 
  
Bratu László polgármester  kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 

A képviselı-testület a tájékoztatót kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul veszi.  
 

Napirend tárgya:        Elıadó 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról  Bratu László 
           polgármester  
         
Bratu László polgármester kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést.  
 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 

Szám:  108/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról  
 

A Képviselı-testület a lejárt határidejő határozatokról szóló jelentést elfogadja. 
  

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2009. június 15. 
 

 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
3.) A 2009. évi költségvetési rendelet módosítása     Bratu László 
            polgármester 

 
Bratu László polgármester megkérdezi Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetıt, hogy kívánja-e 
az írásos anyagot kiegészíteni? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a módosításban a mőködési és 
felhalmozási 10 millió forint került beépítésre, amely a költségvetési fıösszegeket nem érinti. 
Beépítésre került a kereset-kiegészítés összeg is, melybıl a 6. havi a félév végéig jön meg, mely 
szintén beépítésre kerül. A bérjegyzék alapján kitöltött táblákat a képviselık meg fogják kapni. A 
tisztánlátás érdekében ismerteti az intézményi túlfinanszírozások összegeit és elmondja, hogy azokra 
részben fedezetet nyújtottak a pénzmaradványok összegei: a Kazinczy iskola esetében a 9.400 ezer 
forintból 8.599 ezer forintra, a Petıfi iskola esetében a 3.975 ezer forintból 159 ezer forintra, a 
Gondozási központ esetében az 5.666 ezer forintra teljes egészében fedezetet nyújtott a 
pénzmaradvány összege, míg a Sportközpont esetében a 3.299 ezer forint túlfinanszírozási összeg 
pénzmaradvány hiányában nem csökkent. Kéri, hogy a fedezettel nem rendelkezı túlfinanszírozási 
összegek a féléves beszámoló elıtt kerüljenek zárolásra. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottságot tegye meg észrevételeit, javaslatait. 
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Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága egyetért a Pénzügyi 
Irodavezetı által elmondottakkal, nem kívánja azt megismételni. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a szeptemberi elsı féléves költségvetési rendelet 
módosítása elıtt pontot kell tenni az intézményi tartozások végére. A problémát abban látja, hogy a 
jelen pillanatban az intézményi saját bevételek nem nyújtanak fedezetet arra, hogy vissza tudják 
téríteni a túlfinanszírozások összegeit. Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága a 
tanévkezdés elıkészítése kapcsán foglalkozott a költségvetés alakulásával. A jelen gazdasági 
helyzetre és az intézmény összevonásra tekintettel a bizottsága nem javasolja, hogy az intézmények 
költségvetése megterhelésre kerüljön a túlfinanszírozás visszavonásával. Azt az intézményvezetık 
tudják csak megítélni, hogy hogyan alakulnak a sarokszámok és eleget tudnak-e tenni a 
költségvetésbıl adódó kötelezettségeiken felül a visszatérítésnek. Annak kifejezetten örül, hogy a 
tényleges összegek jóval kisebbek, mint az induláskoriak, hiszen a pénzmaradványok összegei 
jelentısen csökkentették azokat. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a Pénzügyi Iroda és az intézmények tegyenek meg 
mindent az elırelépés érdekében és a féléves beszámolókor térjen vissza a kérdéshez a képviselı-
testület. További kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
 

12/2009. (VI.16.) Ör. számú rendelet 
az önkormányzat 2009. évi költségvetésérıl szóló 

5/2009. (II.24.) Ör. számú rendelet 
módosítására 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete tekintettel a központilag 
engedélyezett pótelıirányzatokra , az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 
tv. 74. § (1)-(4) bekezdése, valamint az államháztartás mőködési rendjérıl szóló 
217/1998.(XII.30.) Korm. sz. rendelet 53. §-a alapján az 5/2009.(II.24.) Ör. sz. 
rendeletének módosításáról a következı rendeletet alkotja.  

 
1.§. 

Az 5/2009.(II.24.) Ör. sz. rendelet ( a továbbiakban: Ör. ) 3.§ (2) bekezdésében 
meghatározottak alapján az 1.,2. számú mellékletekben részletezett bevételi és 
kiadási elıirányzatok e rendelet 1-2. számú mellékletben foglaltak szerint 
módosulnak. 

2. § 
Az elıirányzatok megváltozásának a költségvetésen történı átvezetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  

3. § 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 

 

    Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk.  

        polgármester                       jegyzı  

 
( A rendelet mellékletei a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a helyzet koránt sem rózsás, hiszen bár a 
túlfinanszírozás összege jelentısen csökkent, addig az önkormányzat által az intézményeknek 
megelılegezett kifizetetlen számlák visszatérítésérıl is döntenie kell a testületnek. A 2008-ról 
áthozott kifizetetlen számlák összege a Petıfi iskola esetében 8 millió, a Kazinczy iskola esetében 18 
millió, a Sportközpont esetében 3 millió, a Gondozási Központ esetében 21 ezer forint. A Kazinczy 
iskola pótelıirányzatokból 5 millió forintot tud fedezni a fenti összegbıl. Tekintettel arra, hogy a két 
oktatási intézmény július 1. napjával összevonásra kerül a tiszta induláshoz ezt a helyzetet rendezni 
kell. 
 
Timár László igazgató elmondja, hogy a ki nem egyenlített kiadások 95%-át az élelmezés 
biztosítása adta. Ha az önkormányzat nem segíti ki az intézményeket ezen összegek rendezésében és 
visszavonást eszközöl, akkor a folyó költségvetési év végén ugyanilyen nagyságrendő kifizetetlen 
számla felhalmozódása várható, hiszen az idei költségvetés éppen tartható lenne ezen 2008. évi 
kiadások teljesítéséhez szükséges fedezet visszapótlása. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke úgy véli, hogy ebben 
az esetben a 2008. évi költségvetési elıirányzata volt rossz az intézménynek. 
 
Timár László igazgató emlékezteti a jelenlévıket, hogy a szigorú elvonások eszközlésekor jelezte, 
hogy az intézménye költségvetési elıirányzata tarthatatlan lesz. 
 
Szeles András alpolgármester megérti az elmondottakat, de véleménye szerint ha a kifizetetlen 
számlák felhalmozása nem kerül valamilyen módon szankcionálásra, az a jövıben is biztosítja az 
intézményeket arról, hogy ha ilyen elıfordul, majd az önkormányzat rendezi az adóságokat helyettük. 
Valamilyen kompromisszumos megoldást tart szükségesnek. Kérdezi a Pénzügyi irodát, van-e 
valamilyen ötlete a visszatérítés realizálásának vonatkozásában? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy az összevonás miatt nagyon nehéz a 
helyzet, mert  eddig volt arra lehetıség, hogy az egyes intézmények több év alatt tegyenek eleget 
visszatérítési kötelezettségüknek, most azonban pl. a Petıfi iskola július 1. napjával megszőnik. 
Emellett annak megítélése is nehéz, hogy a felmerült kifizetetlen számlák által dokumentált 
beszerzések szükségesek voltak-e vagy sem, van-e olyan része, amely az éven okozott megtakarítást 
az intézménynek, ezzel csökkentve az ez évi kiadásokat. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra is, hogy az idei költségvetési év vége is messze 
van még és sok-sok nem tervezett kiadás merülhet még fel. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke emlékezteti a jelenlévıket, hogy a kifizetetlen 
számlák összege a költségvetésben az egyszeri kiadások között tervezésre került. 
 
Bratu László polgármester ezt megerısíti, de felhívja a figyelmet arra, hogy az önkormányzat 
költségvetése forráshiányos és a tervezés nem jelenti azt, hogy ott áll az összeg mögött a guruló forint 
is. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja, hogy várja meg a 
testület a félévi zárást és vizsgálja meg, hogy mi az a visszatérítési nagyságrend, amit elbír majd az 
összevont intézmény költségvetése. 
 
Timár László igazgató hangsúlyozza, hogy a túllépések az energia és az élelmiszer-nyersanyag 
beszerzésbıl adódtak. Kéri a képviselı-testület segítségét abban, hogy az év végi zárása az 
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intézményeknek ne legyen negatív. 
 
Szeles András alpolgármester azt kérdezi igazgató úrtól, hogy az idei költségvetési év gazdálkodása 
során a tavalyi adósságállományhoz képest nem lát lehetıséget csökkenés elérésére? 
 
Timár László igazgató elmondja, hogy véleménye szerint az adósságállomány nem fog csökkeni az 
év végére. Az intézménye költségvetési elıirányzatát idıarányosan használja fel, megtakarításra nem 
lát lehetıséget. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy az önkormányzat az adósságállomány 50%-át pótolja be 
az intézmények költségvetésébe és szeptemberben térjen vissza a fennmaradó 50% sorának 
rendezésére a költségvetési számok teljesülése függvényében hozva meg döntését. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı kéri az intézményeket, hogy pontosan leltározzák fel, 
hogy mi az a feladatellátás ami elmaradt amiatt, hogy a 2008. évi kifizetetlen számláinak fedezetét 
nem kapta meg. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke emlékezteti a 
jelenlévıket, hogy a fentiek mellett itt van még a vita a Gondozási Központ és az Ovi között, a 
pályázati önrészek, stb. melyek olyan összegek, hogy nem hagyhatók figyelmen kívül és a 
költségvetés végrehajthatatlanságát okozhatják. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést.  
 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 

Szám:  109/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Kifizetetlen számlák visszapótlása  
 

A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és a 2008. évi kifizetetlen 
számlák visszapótlása kérdésében úgy határozott, hogy az érintett intézményeknek 
a kifizetetlen számlák fedezetének 50%-át biztosítja azzal, hogy a fennmaradó rész 
sorsának rendezésére a költségvetési számok teljesülése függvényében a 
szeptemberi ülésen kerül sor. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2009. szeptemberi Kt. ülés 
 
 

Napirend tárgya:        Elıadó 
 
4.) Tájékoztató a tanévkezdéssel kapcsolatos feladatokról  Karsai Attila 

Humánpolitikai és Ügyrendi 
Bizottság elnöke 

  
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, 
hogy a jövı tanévkezdés nyugodt feltételei talán adottak lesznek, amennyiben a kormányzati politika 
idıközben nem módosít a mőködést megalapozó szabályokon. A tájékoztató bevezetı mondataiból 
az alábbiakat emeli ki: „… a felduzzasztott hiányt két területrıl, az egészségügybıl és az oktatásból 
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elvont forrásokkal pótolják, miközben más területek soha nem látott extraprofitot visznek ki az 
országból. A magyar és egyetemes történelem számtalan példája bizonyítja, hogy hasonló helyzetben 
csak az oktatásba, a kultúrába fektetett többlettámogatás jelenthet igazi kitörési, fejlıdési lehetıséget 
egy-egy országnak…Az esélyegyenlıség jegyében mind bonyolultabb, végrehajthatatlanabb 
jogszabályok születtek az utóbbi idıben, és még vadabb javaslatok és ötletek hangzottak el. Az 
önkormányzatoknak és intézményeiknek is esélyegyenlıségi szabályzatot kell készítenie és 
elfogadtatnia hosszas procedúrával.” 
Az ösztönzı rendszer hibája, hogy nem jut el az érintettekhez. Pl. a fügödi tagiskola miatt a város 
nem felel meg az esélyegyenlıségi kitételeknek és ezért elesik az integrációs támogatásoktól. 
Oktatási intézményenként a bizottság az alábbiakat fogalmazta meg: 

- Óvoda: A bizottság elismeri, hogy nem könnyő a feltételek biztosítása és a gyermekek 
ellátása 3 éves kortól. Nem ért a bizottság egyet azzal a kormányzati intézkedéssel, mely 
szerint a HH-s gyermekek pénzt kapnak a jogszabályon alapuló tankötelezettség teljesítéséért. 
A karbantartási, fejlesztési elképzelések kapcsán önmérsékletet kér az intézmény vezetıjétıl. 
Tekintettel ara, hogy az elmúlt évek során sok ráfordítás történt kéri, hogy a paritásos elv 
érvényesülésének helyt adva más intézmények fejlesztésének is adjanak teret. A két gazdasági 
ügyintézıi álláshely kérése kapcsán a bizottság hangsúlyozza, hogy a részben önállóan 
gazdálkodó intézményeknél a februári döntésnek megfelelıen egységesen egy gazdasági 
ügyintézı foglalkoztatására van lehetıség, de a bizottság javasolja az álláshely  meghagyását 
a fügödi tagintézményben szükségessé vált dajka foglalkoztatásának lehetıségét biztosítva 
ezzel. 

- Zrínyi Ilona Általános Iskola: Az intézmény összevonás feladatai idıarányosan teljesülnek. A 
tanévkezdéshez azonban felújítási munkálatokra van szükség mindhárom épületben. 
Különösen aggasztó a helyzet a téglaépületben. Lakhatóvá kell tenni az alsósok részére. A 
szürke iskolában a külsı tatarozás és a magastetı megépítése szükséges. Veszélyes a vakolat 
állapota és az elektromos rendszer. Az új épületben a szigetelést és a nyílászárók cseréjét kell 
megoldani mielıbb. A téglaépületben fel kell újítani a vizesblokkokat, a konyhát, 
korszerősíteni kell a főtést, festeni kell és a nyílászárókat cserélni. Kb. 10 millió forint 
szükséges a feladatok elvégzéséhez, de a legszükségesebb munkálatok is 3-4 millió forintos 
fedezetet igényelnek. A kiadások fedezete lehet egyrészt a vizesblokk felújítására benyújtott 
pályázati támogatás, valamint a Hernád úti önkormányzati épület elidegenítésébıl eredı 
bevétel összege, illetve ennek hiányában a konyhák leválasztására elkülönített keretösszeg. A 
mőködési paraméterekben igazgató úr +1 napközis csoport indításának engedélyezését kérte. 
Mivel azonban az önkormányzat a létszám-leépítési pályázatban vállalta, hogy 5 évig nem 
vesz fel napközi pedagógust, a probléma megoldására tanulószoba beindítását javasolja a 
bizottság. A fügödi tagiskola vonatkozásában a tanulók 6. évfolyamig kinn tartása érdekében 
meg kell vizsgálni a Petıfis faházak átköltöztetésének lehetıségét. Különösen indokolja ezt 
az utazási kedvezmény megszőnése és a nem szakrendszerő oktatás nyújtotta felzárkózási 
lehetıség kihasználhatósága. 

- Aba Sámuel Szakiskola esetében a tanulói létszám lemorzsolódása jelent gondot. 
Folyamatosan csökken a létszám. A szakos ellátottságot is javítani kell. A bizottság kitartást 
kíván a feladatok ellátásához a TISZK-hez és a moduláris oktatáshoz. 

 
További kérdés, észrevétel hiányában Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete a tájékoztatót 
egyhangúlag tudomásul veszi és a 2009/2010-es tanév kapcsán egyhangúlag az alábbi döntést hozza: 
 

 

Szám:  110/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Város Önkormányzata oktatási intézményeinek mőködési 

paraméterei a 2009/2010-es tanévben  
 

A Képviselı-testület megtárgyalta az oktatási intézmények tanévvel kapcsolatos 
feladatait, a mőködés paramétereit.  
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Utasítja az érintetteket, hogy a 2009/2010-es tanév feladatairól szóló intézkedési 
tervben foglaltakat hajtsák végre. Az intézmények vezetıi az intézményük 
mőködési paramétereit az engedélyezett osztálylétszámok figyelembe vételével 
tartsák be.  
A hatályos közoktatási törvény alapján dolgozzák ki a tanév kezdéséhez szükséges 
dokumentumaikat.  
A tanévkezdést követıen, az intézkedési terv határidejét betartva, nyújtsák be a 
fenntartóhoz ellenırzés céljából. 

  
Felelıs: jegyzı, humánágazati szakreferens, intézményvezetık 
Határid ı: 2009. szeptember 30., illetve 2010. június 30. 

 
 

Napirend tárgya:        Elıadó 
 
5.) Beszámoló az ETKT tevékenységérıl    Bratu László 

polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi Juhász Zsolt urat a kistérség Munkaszervezet-vezetıjét, 
kívánja-e kiegészíteni az írásos elıterjesztést? 
 
Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı néhány idıközben bekövetkezett változásra szeretné felhívni a 
figyelmet: Az ÁROP 1.1.5.C. pályázat kereteibıl alkalmazott 1 fı LHH-s referens személye 
megváltozott: Rácz Zoltán munkahelyet változtatott és helyette Szabó Attila pályázati referens került 
kinevezésre.  
Elmondja, hogy a Társulási Tanács rendkívüli ülésén megválasztotta a kistérségi Szociális és 
Egészségügyi Bizottság elnökét Üveges Gábor Hernádszentandrás község polgármestere 
személyében, aki felhatalmazta arra, hogy jelezze, a városi önkormányzat illetékes szakbizottságával 
fel szeretné venni a kapcsolatot.  
A Közkincs program keretében két pályázat benyújtására került sor: az egyik a közmővelıdési 
referens továbbfoglalkoztatásának meghosszabbítását célozza, míg a másikkal a város a nyári 
programokhoz kíván forrást szerezni.  
Ismerteti továbbá, hogy az LHH keretében gazdaságélénkítı program indul. Aki szeretne pályázni az 
figyelje a képújságot, mert abban rövid közlemény jelenik majd meg azon honlapokról, amelyeken a 
részletes pályázati feltételek megtekinthetıek. Az encsi kistérségnek mintegy 200 milliós keretösszeg 
áll rendelkezésére. A támogatásra érdemesnek ítélt pályázatoknak az NFÜ ítéli majd oda a 
támogatási összegeket. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke megköszöni a kiegészítést 
és tekintettel arra, hogy a bizottság véleménye szerint a beszámoló minden fontos Encsre vonatkozó 
adatot tartalmaz, azt elfogadásra javasolja. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 

Szám:  111/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló az ETKT tevékenységérıl  
 

A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Encsi Többcélú Kistérségi 
Társulás tevékenységérıl szóló beszámolót elfogadja. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 
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Napirend tárgya:  
        
 

6.) Indítványok, bejelentések        
        
6.1 Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó 

szabályokról szóló rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztés és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének 

13/2009. (VI.16.) Ör. számú rendelete 
az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról 

szóló 17/2003. (VI.24.) Ör. sz. rendelet módosítására 
 

Encs város Önkormányzatának képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény 16.§-ában, valamint a lakások és helyiségek bérletére vonatkozó 1993. évi LXXVIII. 
törvény 3.§ (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a 17/2003. (VI.24.) Ör. sz. rendeletét az 
alábbiak szerint módosítja: 

 
1.§ 

Az Ör. 5.§ (1) bekezdése b.) pontja szerinti jövedelemhatár 250%-ról 300%-ra emelkedik. 
 

2.§ 
Az Ör. 5.§ (1) bekezdése c.) pont szerinti jövedelemhatár 350%-ról 400%-ra emelkedik. 
 

3.§ 
Az Ör. 5.§ (5) bekezdése b.) pontja az alábbiakkal egészül ki: 
5.§ (5) b.) … a gépjármőtulajdon kivételével. 

4.§ 
A rendelet kihirdetése napján  lép hatályba. 
 

Kmf. 
   
 
  Bratu László sk.      dr. Halász Ferenc sk. 
    polgármester         jegyzı 

 
6.2 Szociális társulási feladatellátás 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
bizottsága hosszan tárgyalta az elıterjesztést és a társulási forma megtartása mellett foglalt állást. 
Intézményvezetı asszony részt vett a bizottság ülésén és számszaki adatokkal bizonyította, hogy mit 
jelent a társulási formában, illetve az anélkül történı feladatellátás. Reményét fejezi ki, hogy a 
döntésében a bizottság a jövıben nem csalódik a finanszírozás módosulása miatt. 
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Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra szeretne választ kapni, hogy a konyha 
mőködtetésének költségei miért térnek el a társulással, illetve társulás nélküli mőködtetés esetében. A 
bizottság véleménye szerint a konyha mőködését nem befolyásolja az, hogy társulásban vagy társulás 
nélkül látja el a város a szociális feladatokat. 
Mindezek ellenére a társulási forma fenntartását javasolja, hiszen annak fenntartásához kisebb 
önkormányzati támogatás szükséges. 
 
Rivnyák Istvánné intézményvezetı elmondja, hogy a társulásos táblázatban a jelenlegi elfogadott 
költségvetésének megfelelıen hozta 0-val a konyhát. Bár mindenki tudja, hogy van egy 6 milliós 
nagyságrendő vitatott összeg közötte és az óvoda között az étkeztetés kapcsán. 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy a kérdés az volt, miért nem egyforma a két összeg? 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester megerısíti az intézményvezetı által elmondottakat. A társulásos 
táblázat a jelen költségvetést hozza, mely szerint a konyha 0 önkormányzati támogatással mőködik, 
míg a másik változat a tényleges hiányt mutatja. Az, hogy a kistérségi kiegészítı normatíva 22-23 
millió forintot hoz éves szinten olyan körülmény, amely egyértelmővé teszi, hogy a nehézségek 
ellenére fenn kell tartani a társulást. 
De véleménye szerint az intézménynek az óvodával szemben fennálló 6 millió forintos vitatott 
költsége miatt a kérdésre a költségvetés féléves adatainak ismeretében vissza kell térni. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı felhívja a figyelmet arra, hogy a társulás nélküli 
költségvetés az igény szerinti támogatási kérelmet tartalmazza, a társulásos a tényleges költségvetés 
szerinti adatokat hozta. 
 
Bratu László polgármester akkor sem érti, hogyan kerül a csizma az asztalra. Le kell onnan kerülnie, 
mert nem oda való! Szeptemberben a helyére kell kerülnie a két intézmény vitájának, meg kell 
egyezniük. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi  döntést hozza: 

 

Szám:  112/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Szociális társulási feladatellátás  
 

A Képviselı-testület az elıterjesztés alapján a szociális feladatok ellátásának 
társulási keretek közötti megoldásával járó pénzügyi és szakmai problémákat 
áttekintette, megismerte. Mindezek alapján a Képviselı-testület úgy döntött, hogy a 
szociális feladatokat továbbra is társulási keretek között kívánja ellátni. Felkéri a 
polgármestert, hogy a fenntartó képviseletében a mőködési engedélyek mielıbbi 
megadásához szükséges további lépéseket tegye meg. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2009. július 1. 

 
6.3 Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulás és a 

Polgármesteri Hivatal közötti megállapodás elfogadása 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
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Szám:  113/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati 

Társulás és a Polgármesteri Hivatal közötti megállapodás 
elfogadása  

 

A Képviselı-testület az elıterjesztés alapján a Polgármesteri Hivatal és a Hernád 
Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulás közötti 
megállapodást megtárgyalta és megismerte. Mindezek alapján úgy döntött, hogy a 
megállapodást elfogadja.  

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
6.4 Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulás alapító 

okiratának módosítása 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
  Szám:    114/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati    

Társulás alapító okiratának módosítása 
   
A képviselı-testület megtárgyalta a Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési 
Önkormányzati  Társulás alapító okiratának felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását 
jóváhagyja. 
 
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2009. július 1., illetve 2010. január 01. 
 
  

6.5 Akadálymentesítési pályázat benyújtása ( ÉMOP-2009.-4.2.2.) 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a VÁTI tájékoztatója szerint ebben a fordulóban 
elsısorban az oktatási, szociális és egészségügyi intézményekre fogadnak be pályázatokat. A többire 
be lehet nyújtani, de esély sincs a támogatás elnyerésére. Ugyancsak nem kerülnek támogatásra azon 
intézmények pályázatai, amelyek nem tartoznak az önkormányzati alapfeladat ellátás körébe.  
A Kazinczy Iskola épület akadálymentesítési terve készen van, de a pályázat benyújtásához el kell 
készíttetni a Kossuth utcai orvosi rendelıét, illetve a Gondozási Központét is. Utóbbi esetében a 
vizesblokk kialakítását, a közlekedık átalakítását és a fénytechnikai jelzık telepítését célozná a 
pályázat. A tervezés költségeit az orvosi rendelı vonatkozásában a TEK, a Gondozási Központ 
vonatkozásában az önkormányzat viselné. Kéri a képviselı-testület döntését. 
 
Bolobás Péter képviselı azt szeretné tudni, hogy a Gondozási Központ és az orvosi rendelı nem 
fogja egymást kiütni? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a jelenlegi kiírás szerint a szociális és egészségügyi 
intézmények elkülönülnek, így nem ütik egymást. Amennyiben a bontás megszőnne, akkor 
természetesen a szociális otthon akadálymentesítése élvez elınyt. 
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Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra kér választ, hogy jelent-e az 
önkormányzat számára bármilyen elınyt, hogy valamelyik intézménye akadálymentes? Megéri a 
ráfordítást? Az önerı és a tervek költségei is jelentıs összeget tesznek ki a három intézmény 
esetében. 
 

Bratu László polgármester elmondja, hogy a kötelezés jogszabályból ered és félı, hogy utóbb az 
önkormányzatokat akkor is kötelezik az átalakítások elvégzésére, ha  nem kapnak hozzá pályázati 
támogatást. 
A probléma megoldása nem arról szól, hogy a bejutást biztosítani kell, hanem, hogy munkavállalói 
szempontból is azonosak legyenek a mozgáskorlátozottak lehetıségei, mint az egészséges embereké. 
Az átalakításokat el kell indítani, mert az esélyegyenlıség megköveteli annak biztosítását, hogy 
mindenki eljuthasson a legfelsı emelet legutolsó irodájába is. 
 

Szeles András alpolgármester azt szeretné tudni, hogy ki állja az 5%-os önrészt? 
 

Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az intézményeknek erre nincs fedezetük, 
az önerı összegét az önkormányzatnak kell biztosítania. A pályázható összeg az emeletes épület 
esetében, ahol lift szükséges 30 millió forint, a másik két esetben 15-15 millió forint az igényelhetı 
maximum, ehhez kell az 5%-os önerıt biztosítani. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:        115/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
   Tárgy:       Akadálymentesítési pályázat benyújtása ( ÉMOP-2009.-4.2.2.) 

 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az ÉMOP-2009-4.2.2. 
pályázati kiírást és az alábbi döntést hozta: 

- a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Táncsics úti 
épülete, 

- a Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat Táncsics úti épülete, 
- a Területi Egészségügyi Központ Kossuth utcai gyermekorvosi rendelı épülete  
esetében a pályázat benyújtását támogatja és a szükséges önrészt a testület a 2009. évi 
önkormányzati költségvetés terhére biztosítja. 

           
    Felelıs:  polgármester 
    Határidı:  2009. július 31. 

 
6.6 Bulik Mihály és neje, encsi lakosok ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökhelyettesét, ismertesse a bizottság 
véleményét. Elmondja, hogy a vevık 9 millió forintban tettek ajánlatot, és az épület 12 millió forintra 
volt értékelve másfél évvel ezelıtt. 
 
Bolobás Péter képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnökhelyettese elmondja, hogy bizottsága 10 
millió forintos vételáron javasolja az ingatlan elidegenítését. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy tekintettel a 
gazdasági válságra,  az értékbecslés  régi voltára, valamint arra, hogy a fenntartás költségei jelentısek 
az ingatlant mielıbb el kell idegeníteni. A vevı készpénzben és azonnal fizet és az oktatásnak óriási 
szüksége van a befolyó összegre az iskolakezdéshez.  Véleménye szerint a 9 milliós ajánlat 
elfogadását diktálja a méltányosság is, tekintettel arra, hogy a kérelmezı neje a város egyik 
közintézményében dolgozik. Emlékezteti a képviselıket, hogy nemrégiben az önkormányzat 
méltányosságot gyakorolt olyan személyek esetében kedvezményes áron telekhez juttatva ıket, akik 
engedély nélkül építkeztek. 
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Szeles András alpolgármester felhívja a figyelmet, hogy a másfél éve készített értékbecslés óta sem 
vásárló, sem bérlıje nem akadt az épületnek. Az ingatlanpiacon 20-25%-os visszaesés van a 
gazdasági világválság hatására. Így áttekintve az épület értékét az ajánlat elfogadható. Felmerülhet a 
kérdés, hogy ez nem az önkormányzati vagyon elherdálása-e? 
Úgy véli, hogy ilyen vád nem érheti a képviselıket, tekintettel arra, hogy az épület évek óta csak 
kiadásokat okoz, bevételt nem eredményezett. Az épületre a vevıknek még jelentıs összeget 
költeniük kell, így meg kell ragadni a lehetıséget, hogy ennek tudatában is igényt tartanak rá.  
 
Bolobás Péter képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnökhelyettese elmondja, hogy egyetért azzal, 
hogy az ingatlant mielıbb értékesíteni kell. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága úgy foglalt állást, 
hogy jobb lenne a 10 millió forintos vételárat elérni, de adja oda az önkormányzat a lakást 9 millióért, 
ha nem lehet többért. 
 
Bratu László polgármester kéri, hogy a testület hatalmazza fel a Pénzügyi Bizottság és a 
Városfejlesztési Bizottság elnökét, valamint a polgármestert, hogy a vevıkkel tárgyaljon az ár 
vonatkozásában és minimum 9 millió, maximum 10 millió forintos áron kerüljön sor az adásvételi 
szerzıdés megkötésére. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
        Szám:          116/2009.( VI.15.) Kt. sz. határozat 

 Tárgy:         Bulik Mihály és neje, encsi lakosok ingatlanvásárlási kérelme  
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta Bulik Mihály és neje, 3860 
Encs, Petıfi út 62. 1/12. sz. alatti lakosok kérelmét és úgy döntött hogy a 3860 Encs, 
Hernád út 7. sz., 1302 hrsz. alatti önkormányzati tulajdonú ingatlant a kérelmezık részére 
9.000.000.- Ft, azaz kilencmillió forint vételáron elidegeníti. Az önkormányzat ajánlatát 90 
napig tartja fenn azzal, hogy az adásvétellel kapcsolatos minden költség a vevıket terheli. 
    
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2009. július 31. 
 
 

6.7 A Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás Társulási Megállapodásának és Alapító 
Okiratának módosítása 

 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a terjedelmes anyag nem került kiküldésre, de a 
módosítások indoka az, hogy Bıcs be kíván lépni a társulásba.  A változások Encs szavazati arányát 
nem érintik, de egyebekben változnak a paraméterek. Kéri a módosítás elfogadást és javasolja, hogy 
kerüljön megbízásra a változások áttekintésével aljegyzı asszony és szükség esetén a város nevében 
ı egyeztessen fıjegyzı úrral az esetleges eltérésekrıl. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy a TISZK kapcsán az utóbbi idıben kezd komolytalanná 
válni a helyzet. Kéri Sohajda képviselı urat, hogy jelezze a Társulási Tanács felé az önkormányzat 
képviseletében, hogy legyen valamilyen 1-2 hónapos idıszak amely alatt az önkormányzatok 
dönthetnek a csatlakozásról, de ne legyen minden hónapban módosítás, mert ez a mőködést is 
kiszámíthatatlanná teszi.  
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Sohajda István képviselı az új fejleményekrıl szeretné tájékoztatni a képviselıket. 
Elmondja, hogy intézménye a TISZK révén egy szervergépet és három komoly gépet kapott abból a 
célból, hogy a többi TISZK-kel tartsa a kapcsolatot. Emellett projektorok vásárlását is tervezi a 
TISZK a szakképzési pénzek terhére. Bár ennek most örül az iskola, de a jövıre nézve nem biztos, 
hogy jó, hogy a tanács kívánja a kapott szakképzési pénzeket elkölteni az intézmények helyett. 
Emellett ellenırzı feladatokat is el kíván látni a TISZK, bár errıl korábban szó sem volt és annyira 
nem örül neki. 
Kéri a módosítások elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

            Szám:       117/2009. (VI. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Zempléni Szakképzés-szervezési Társulás Társulási 

Megállapodásának és Alapító Okiratának módosítása 
 

 Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a Zempléni Szakképzés-
szervezési Társulás Társulási Megállapodásának és Alapító Okiratának módosítása tárgyában tett 
elıterjesztést és azzal egyetért. Az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodást és 
Alapító Okiratot jóváhagyja.  
 
      Felelıs:       polgármester 
      Határidı:       azonnal 

 
6.8 Bejelentések 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja Encs 
város lakosságát, hogy a hivatal sikeresen pályázott a nyári gyermekétkeztetésre, melynek keretében 
335 család kap lehetıséget a gyermekvédelmi kedvezményben részesülık közül a közel 20.000.- 
forintos tartós élelmiszercsomag átvételére. A melegétkeztetést elvetette a bizottság amiatt, hogy a 
technikai lebonyolítása nehezen megoldható. 
A Hivatal rövidesen elkészíti a jegyzéket és kiértesíti a támogatottakat. 
A bizottság kérése az volt, hogy a településrészek lakosai kapjanak lehetıséget a csomagok helyben 
történı átvételére. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester a nyilvános ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 

 
 

K.m.f. 
 

 
 
 
Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
  

           Dobozi Gábor                                                Karsai Attila 
   hitelesítı                   hitelesítı 


